
Dravsko polje 
Cirkovce na Dravskem polju. Pridno se pri

pravljamo na praznik Kristusa Kralja, ko bomo 
imeli otvoritev povečane in prenovljene prosvet
ne dvorane. Ta dan nas bosta obiskala znana pro
svetna delavca g. bogoslovni profesor dr. Jeraj 
in g. vadniški učitelj Kotnik iz Maribora, ki nam 
bosta po obeh službah božjih v novi dvorani go
vorila o ljubezni do vere in domovine. Po pozni 
službi božji bo dvorana blagoslovljena, popoldne 
po večernicah pa nas bosta domači Fantovski 
odsek in Prosvetno društvo razveselila z domo
ljubno akademijo s petjem in s prelepo Finžgar
jevo igro »Divji lovec« ob koncu. Prijatelji od 

D o p i s i 
blizu in daleč ste na to našo prireditev iskreno 
povabljeni! 

Sv. Lovrenc na Dravskem polju. V obsežni elek
trifikaciji vsega Dravskega polja pride tudi naša 
okolica na vrsto. Od Rač bo napeljan elektrovod, 
tako sta se odločili banovina in Fala. želimo, da 
bi nam čimprej zasvetila! — Pri kolesarski dirki 
na 25 km dolgi progi čez Sv. Lovrenc, Hajdino in 
Cirkovce so dosegli prva mesta brata .Anton in 
Ivan Zaje iz Apač ter Š. Beranič iz župečje vasi. 
V vetru doseženi najboljši čas je bil 1 uro 2' 15". 
— Ponesrečil se je, ko je nesrečno padel z gospo
darskega poslopja, preužitkar Jožef Klanjšek, p. 
d. Marčjek. Nalomljeno ima hrbtenico. — župa
nov brat g. lazarist Andrej Tumpej, ki je 46 dni 

Romunska fašistična »železna garda« koraka po Bukarešti s kljukastimi križi 



ležal hudo bolan od tifusa, je že toliko okreval, 
da Je izven nevarnosti. Prepeljali so ga iz Beo
grada v ljubljansko »Leonišče«. — Pretresljiva 
igra »Mrtvaški ples« je trenutno središče našega 
farnega življenja. Vse se veseli in pripravlja za 
uprizoritev, ki smo jo prestavili za en teden. Ker 
je namreč na praznik Kristusa Kralja v sosed
njih Cirkovcah otvoritev prosvetnega doma, celo
dnevni »farni dan« in igra »Divji lovec«, smo 
mi preložili svojo igro na nedeljo, 3. novembra. 
Že zdaj dobivamo zlasti iz oddaljenejših krajev 
prijave za udeležbo pri tej strahotni drami iz 
kraljestva smrti. Ker bo to ob dnevu vseh mrt
vih, bo kot strašna pridiga smrti, ki zajame v 
fivoj divji ples vsakogar, naj bo kralj ali berač. 
Na svidenje! 

Piujsko polje 
Sv. Marjeta niže Ptuja. Vreme se nam je 

spremenilo na jasne, precej hladne noči, mrzla 
jutra s slano, meglene dopoldneve in sončne po
poldneve. Zato jesenska dela hitro napredujejo. 
Spravljanje koruze, ki je letos prav dobro obrodi
la, hitro zaključujemo. Tudi krompirja se Je letos 
precej nakopalo. Ajde pa bo le srednje. Vinskega 
mošta se je pridelalo prav malo in je srednje ka
kovosti. Druga leta so se vinogradniki pogovar
jali, koliko polovnjakov ga je kdo naprešal, a le
tos le, koliko brent grozdja so kje imeli. Zato bi 
kake nenadne volitve ne bile nič šumne in živah

ne, ko ni »pogonske sile« — pijače. Ni jabolčni
ka, pa tudi domače brajde so se slabo obnesle. 
Torej vsestransko najboljši pogoji za organizira
nje »Svete vojske«. — V nedeljo, 13. oktobra, je 
bil pri nas ustanovni občni zbor električne za
druge. Sedaj prav resno kaže, da bo prišlo po to
likih letih brezplodnega debatiranja do elektrifi
kacije naše župnije. Premagati bo sicer treba še 
velike težave, vendar s požrtvovalnostjo bo vse 
šlo. Pa z razumevanjem in zaupanjem v novo 
zadrugo! — Konjerejci spodnjega Ptujskega po
lja so močno nejevoljni in razočarani nad nede
lavnostjo Konjerejskega društva za Slovenijo, že 
lani, pa tudi letos ni bilo konjskega premovanja, 
dasi ga je »kravje društvo« priredilo. Pa tudi 
občnega zbora še ni bilo, niti ne izide »Konjere
jec«. Ne vemo, ali je to krivda samo društva, ali 
pa tudi še koga drugega, da ni smisla in toza
devnih sredstev za povzdigo konjereje. Konjerej
cem se zdi, da se smatrajo štajerski petelini za 
važnejše kot konjereja. Prosimo več življenja v 
tem pogledu! 

Slovenske gorice 
Sv. Lovrenc v Slov. goricah. Naša fara bo imela 

zelo lepo in redko slovesnost ob blagoslovitvi no
ve dvorane na praznik Kristusa Kralja, to je dne 
27. oktobra. Spored za nas velikega dogodka bo 
sledeč: zjutraj bo skupna sv. maša s sv. obhaji
lom vseh članov in članic Prosvetnega društva. 
Po večernicah bomo skupno ponesli in ustoličili 
križ in podobo Srca Jezusovega v novo dvorano, 
katera bo obenem blagoslovljena. Po blagoslovitvi 
se bo vršila akademija, ki jo priredita FO in DK 
z deklamacijami, govori, telovadbo in lepo igro 
»Nova zapoved«. Govoril bo tudi g. prof. Ivan 
Cajnkar iz Ptuja. Vabljeni so vsi prijatelji kato
liške prosvete tudi iz sosednih župnij, predvsem 
pa se naj udeleži prireditve mladina! 

Ljutomer. V nedeljo, 20. oktobra, je Prosvet
no društvo imelo svoj prvi sestanek v novi po
slovni dobi. Predaval je g. Kotnik iz Maribora o 
Koroški in njenih lepotah. Predavanje so sprem
ljale skioptične slike. Udeležba je bila zelo veli
ka, kar priča, da se še najdejo ljudje, ki soču
stvujejo z našimi brati na Koroškem. — Vreme 
je, hvala Bogu, za silo. Ljudje spravljajo koruzo, 
ki je letos izredno dobro obrodila. Tudi s trgat
vijo so pričeli. Je pa letos slaba. Trsje je slabo 
obrodilo in še to je radi slabega vremena slabo 
dozorelo. Razen tega še zelo gnije, tako da letos 
nika :or ne moremo pričakovati dobrega vina. 
Male ga bo in še to bo slabo. 

Velika Nedelja. Zadnjič smo čitali, da bomo za 
Vse svete že imeli elektriko. Kakor vidimo in sli
šimo, bomo morali počakati še tja do srede no
vembra, takrat bo pa zares prišla luč po žici, da 
se nam ne bo treba več toliko brigati za petrolej, 
ki ga imajo nekje premalo, nekje pa preveč, da 
kar zažigajo petrolejske vrelce. Za elektriko so 
se ha kar ganljiv način potegovali in dosti žrtvo
vali nekateri posestniki iz Senežcev in Trgovišča. 

Ker je račun kazal, da bi napeljava do njihovih 
hiš razmeroma več stala kot do drugih pri Veliki 
Nedelji, v Mihovcih in Trgovišču, so sklenili, da 
prispevajo še več kot drugi s tem, da si — poleg 
drugih običajnih stroškov — še sami kupijo dro
gove in izkopljejo jame zanje. Kako se razlikujejo 
od nekaterih drugih, ki jim bodo žice skoraj po 
svislih brenkale, pa si nočejo dati napeljati zdaj, 
temveč čakajo boljših časov. Seveda, nikdar niso 
vsi za vsako stvar in razlika mora biti. Res je si
cer, da si nismo izbrali najbolj ugodnih časov za 
take precej drage reči, toda če bi se še letos ne 
bili zedinili za to, za kar smo se z malimi pre
sledki borili malodane 20 let, bi še dolgo dolgo ne 
prišli na cilj. Mislimo, da smo se »dogučali« samo 
nekoliko pred 12. uro, ker bi bilo pozneje še manj 
mogoče, saj vidimo, da cene vsem potrebščinam 
za elektriko iz dneva v dan rastejo. — Ko pa se 
enega uspeha veselimo, nas žalosti neka druga za

Mussolini se razgovarja z italijanskim prestolo
naslednikom Umbertom na Krasu ob priliki pre

gleda Italijanskih čet 

Ko so Bolgari zasedli od Romunov odstopljeno 
Dobrudžo, so tamosnja dekleta ogrnila bolgar
skega vojnega ministra z lepo narodno vezenino 



deva. Ko pa nam hočejo vzeti naše postajališče, 
ki obstoja že nad 73 let. železniška uprava hoče 
postaviti na progi blizu vasi Cvetkovci izogibali
šče in zgraditi tudi nakladalno postajo. Prav nič 
nimamo proti tej novi postaji, toda trdno zaupa
mo, da se nam bo posrečilo ohraniti našo postajo, 
ako že ne v celotnem obsegu, pa vsaj tako, da 
nam ostane vsaj nekaj vlakov dnevno. — Mnogo 
slišimo praviti, da ima to leto vse »falinge«, kar 
jih more pač leto imeti: mraz, deževje, toča, zato 
majhen in slab pridelek. Toda, če pomislimo, 
kakšne težave in nadloge imajo drugod, kjer je 
še vojna z vsemi njenimi nadlogami in bridkost
mi, bomo kljub vsemu Boga zahvalili in ga pro
sili za mir. 

Haloze 
Sv. Barbara v Halozah. Dne 17. oktobra smo 

imeli prvo slano, ki se zdaj redno ponavlja, znak 
jeseni, ko je treba vse pod streho spraviti in se
jati ozimine. Rana slana je uničila tudi večino 
jesenskih rož, tako da bodo naši grobovi manj v 
jesenskem cvetju ob Vseh svetih kot sicer. Po
trebno pa je omeniti pritožbe našega grobarja 
Draša, ki zamerja mnogim družinam malomar
nost in brezbrižnost za grobove njihovih rajnih. 
Nekateri v bližini velikega križa so vse leto v 
dračju, brez ene same rože, ob Vseh svetih pa bi 
radi navesili en voz vencev in rož, med letom pa 
groba ne pogledajo. Plevel in dračje, trnje in osat 
na grobovih naših rajnih ne dokazuje nobene lju
bezni do njih. Zato je Draša hud in ima prav. 
Ne samo kamen in blesteč napis, tudi rože na 
grob med letom in trajnice za jesen, pa tudi mo
litev zanje, ki so v teh grobovih. Tudi spominska 
plošča naših v svetovni vojni padlih naj bo de
ležna več oskrbovanja! Ograja pokopališča je 
tudi potrebna obnove; bilo je določeno, da bo živa 
ograja s smrečjem zasajena, kot nekaj trajnega, 
pa je iz neznanih vzrokov zopet odloženo. V po
kopališki grajski grobnici še vedno ni zvončka, 
ker ga je pobrala vojna. 

Slovenska Krajina 
Murska Sobota. Pravosodni minister je priznal 

vsoto 813.139 din za kritje škode, ki jo je s svoji
mi poneverbami prizadejal bivši sodni oficial Fri
derich Štefan. Verjetno bo ministrstvo v kratkem 
otvorilo tozadevni kredit ter ga stavilo na razpo
lago soboškemu sodišču, ki bo prizadetim stran
kam izplačalo pripadajoče zneske. Razburjenje 
nekaterih oškodovancev je torej neumestno in ne
potrebno. — Letošnji »Trezin« sejm je bil mnogo 
slabše obiskan kakor druga leta. Prignane je bilo 
tudi manj živine kot sicer, iz česar se da sklepali, 
da v Prekmurju že primanjkuje živine. Krav in 
telic je bilo prodanih okrog 170 komadov. Biki in 
tellce so se prodajali po 6—8 din kg žive teže. 
Na sejmu seveda ni manjkalo tudi žeparjev. Med 
drugimi je bila okradena tudi Brtalan Vilma iz 
Petanjcev. Odnesel ji je 400 din, s katerimi si je 
hotela kupiti čevlje. 

sirom Prekmurja. Z ukazom kraljevih namest
nikov so napredovali naslednji učitelji in učitelji
ce: Kramberger Josip, Justin Marija in Šantel Mi
roslav, vsi v Soboti; Horvat Janko v Bakovcih; 
Kolarič Josip v Centibi; Virant Stanko v Lendavi. 

čestitamo! — Z redom sv. Save V. vrste je bil 
odlikovan Kuhar Mihael, železniški uradnik v So
boti, ki se je ob prevratu odlikoval kot prekmur
ski dobro vol jec. Naše čestitke! — Ivica Nefima, 
hčerka sedanjega šolskega nadzornika, ki je dolgo 
let služboval v Gončanih, je postavljena pri okraj
nem sodišču v Kranju za uradniško pripravnico. 
—■ V Martjancih je dve leti stara deklica Vogrin
čič Krista padla iz postelje ter si pri padcu zlo
mila roko. — V Soboti so pred dnevi prijeli Fran
ca Horvat, ki je zadnje čase na debelo kradel ko
lesa. Večino tatvin je že priznal. 

Petanjcl. Banska uprava v Ljubljani je za dan 
24. oktobra razpisala javno pismeno ponudbo za 
regulacijo reke Mure na notranji progi med km 

90,0 in 91,0 n odseku Petanjci—Veržej. Proračun 
za ta dela znaša 532.910 din. Za licitacijo je po
trebna kavcija 54.000 din. Ta gesta banske upra
ve je hvale vredna, ker je že zadnji čas, da se 
Mura, ki skoraj vsako leto s svojimi poplavami 
povzroča neprecenljivo škodo, regulira. S tem bo 
samo delno rešeno vprašanje regulacije, zato bi 
prosili bansko upravo v interesu vsega prekmur
skega prebivalstva, da se čimprej izvede celotna 
regulacija in s tem nevarnost poplav enkrat za 
vselej odstrani. 

Genterovci. Okrajno načelstvo v Lendavi je 
kaznovalo dva tukajšnja posestnika, in sicer To
plak Ano in Petkovič Štefana, vsakega s petdnev
nim zaporom in z globo 1000 din, ker sta proda
jala mast preko dovoljene maksimalne cene. Upati 
je, da bodo te kazni spametovale vse tiste, ki za
htevajo za blago pretirane cene! 

Slovenjebisfaiški okraj 
Bukovec pri Zg. Polskavi. (Elektrifikacija vasi 

Bukovec.) Dela za napeljavo električnega voda 
v vas Bukovec bodo, ako Bog da, že ta teden 
končana V soboto zvečer bodo zagorele električ
ne žarnice v tej prijetni vasici, ki leži 450 m nad 
morsko višino. Vasica leži v prekrasnem kraju z 
divnim razgledom. Na pobudo posestnika g. Iva
na Koropca so se vaščani zedinili ter spravili 
skupaj potrebno vsoto, ki jim je omogočila do 
tega zelo važnega napredka, kajti vas Bukovec je 
bila znana že pod bivšo Avstrijo ena najvažnej
ših letoviščarskih točk, ki ga še zdaj obiskujejo 
vsako leto razni letoviščarji. Pa ne samo za vas 
Bukovec, temveč tudi za vas Loko in naprej do 
Sv. Areha je s to pridobitvijo postavljen temelj 
električnega voda. Tako bi naše zeleno Pohorje 
poleg krasne avtooeste bilo deležno tudi električ
ne razsvetljave. 


